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Meghívottként jelen volt: a mellékelt jelenléti íven szereplők 

 

Székely Antal elnök köszöntötte a megjelenteket és a bizottság ülését 16 óra 04 perckor megnyitotta. 

Megállapította, hogy a bizottság határozatképes, mert a 7 fő bizottsági tagból 7 fő jelen volt. Javasolta, 

hogy a meghívóban szereplő napirenden kívül 2. napirendi pontként a helyben kiosztott, „Új városi 

újság alapítása” című előterjesztést is tárgyalják meg előkészítés céljából. Az előterjesztést a 2015. 

február 24-ei ülésén fogja a Képviselő-testület tárgyalni. 

Miután kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak a módosított napirendről. 

 

A bizottság a napirendet nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta, és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének  
Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

14/2015. (II.4.) MOSB határozata 

a napirendről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

2015. február 4-ei munkaterv szerinti nyílt ülésén az alábbi napirendi pontokat tárgyalja:  

1. A Képviselő-testület 2015. február 10-ei ülése előterjesztéseinek megvitatása 

2. Új városi újság alapítása 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

1. NAPIRENDI PONT:  A Képviselő-testület 2015. február 10-ei ülése előterjesztéseinek 

megvitatása 

 

Oroszlány Város Önkormányzatának 2015. évi költségvetése 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy sikerült egyensúlyba hozni a költségvetést.  

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy az intézményi működtetésbe a törvény alapján a 

későbbiek folyamán be fog lépni az informatikai hálózat működtetése, ami egy lényegesen nagy falat 

lesz. Kaptak egy leiratot, hogy 4 MB /sec helyett 5MB/sec re tudnának bővíteni a sulinetes hálózatot, 

de minden iskolába legalább 200-300 MB-os rendszer kellene, amivel megfelelően lehetne dolgozni. 

A DIGI Tv-nek van egy 1 G-s ajánlata 5 E Ft/hó, amivel az iskolák tudnának működni. Mivel ez nem 
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olyan nagy összeg, kérte vizsgálják meg azt, hogy az intézményeknél hogyan lehetne erre 

rácsatlakozni. Így megoldódna az a probléma, hogy lefagynak a gépek. Körbe kell járni, hogy a 

géppark, illetve az egyéb informatikai eszközpark felújítását és cseréjét hogyan lehet megoldani. A 

harmadik ilyen terület az intézményi egyéb felújítások (szekrény csere, parketta csere). A Hunyadi 

Iskolában van két olyan terem, ahol a régi szekrényeket el kellene bontani. A KLIK-be benyújtott 

költségvetésből átkerülhetne az önkormányzat költségvetésébe. Erre majd a költségvetés egyéb 

területeiről kellene átcsoportosítani. 

 

Székely Antal elnök már többször elmondta, hogy a KLIK létrehozásával, az állami tulajdonba 

vétellel nem ért egyet. Az csak idő kérdése volt, hogy mikor derül ki, hogy a KLIK-nek országosan 

nem 52 Mrd Ft hiányzik a költségvetéséből, hanem jóval több, tekintve, hogy az önkormányzatok 450 

Mrd Ft-ot tettek bele a saját költségvetésükből. Ezt nem pótolta senki. 

 

16 óra 10 perckor dr. Mátics István bizottsági tag távozott az ülésteremből, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma 6 fő.  

 
Székely Antal elnök elmondta, egy része maradt meg, ami a közvetlen épületműködtetéshez tartozik, 

de ez, mint tudják az iskola működtetésének 15%-a.  Hoztak egy törvényt, lesz végrehajtási rendelet, 

megindulnak a tárgyalások az önkormányzat és a KLIK között, de konkrét leírását nem látta, hogy 

például eszközök esetében az eszköz mihez tartozik, az oktatáshoz, a működtetéshez, a fenntartáshoz. 

Amennyiben az önkormányzat lesz olyan anyagi helyzetben, akkor biztosan nem okoz majd problémát 

a megoldása. Az informatikai eszközök karbantartása, fejlesztése nem olyan nagy nagyságrend. A 

gyorsaság fejlesztését majd a KLIK-kel folytatott tárgyalásokat követően tudják meghatározni. A 

tartalékból tudnak majd átcsoportosítani ezekre a feladatokra.  

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy az iskolák önkormányzati tulajdonban maradtak, 

csak a működtetését, fenntartását vette át a KLIK. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy az iskolákat igenis elvették, csak az épület maradt meg 

önkormányzati tulajdonban. Az nem az iskola. A fenntartója az önkormányzat volt és az 

önkormányzat szabályozta a működését, most mindent az állam szabályoz.  

 

Hartmann József bizottsági tag jelezte, hogy egy interaktív tábla cseréje 800 E Ft. Ha egy iskolára 3-

4 millió forintot számítanak, akkor három interaktív tábla, néhány számítógép fér csak bele az 

összegbe. Felépítettek egy jól működő rendszert, de a fenntartása egy óriási kiadásigény, nem tudják 

hova forduljanak. Ez okoz nehézséget.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy arról szólnak a viták, hogy mi a fontosabb. Ezt általában a 

politika dönti el.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag 16 óra 15 perckor visszaérkezett az ülésterembe. A jelenlévő 

bizottsági tagok száma 7 fő.  

 

Jugovics József bizottsági tag elmondta, hogy egy új létesítmény megvalósításához szükséges lenne 

egy 300 M Ft-os állami hitel. Ehhez kinek van lehetősége segítséget adni, és milyen esély van arra, 

hogy ezt a hitelt belátható időn belül megkapják? Ugyanis ha ez a projekt megint eltolódik egy évet, 

akkor ez gondot fog okozni.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a hitelt akkor kapják meg, ha a megfelelő mennyiségű TAO-t 

össze tudja gyűjteni a város.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag tudomása szerint kb. 110 millió forint körül van az eddig összegyűjtött 

TAO pénz. Az állami hitelfelvétel pozitív elbírálásához csak az állam tud garanciát vállalni. Ha 

következetesek, akkor az a feltétel, hogy az önkormányzat hitelképes. Furcsa lenne, ha Oroszlány nem 
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kapná meg a hitelt, mert más önkormányzatok kevésbé egyensúlyos költségvetéssel is kaptak. Ha 

következetes a Kormány, akkor ennek nem lehet akadálya. Tudomása szerint a céltartalék arra van 

beállítva, hogy akár a hitelfelvétel elhúzódása se okozzon gondot a sportcsarnok építésénél. Ezért van 

a közel 300 M Ft-os céltartalék tervezve. A TAO-s pénz összegyűjtésével van munka, de nem látja 

kilátástalannak a helyzetet. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy akkor fogják engedélyezni a hitelt, ha meg van a megfelelő saját 

erő.  

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, kérte, szavazzanak az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 4 igen szavazattal és 

3 tartózkodással elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

15/2015. (II.4.) MOSB határozata 

az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2015. évi költségvetése”  

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Oroszlány Város Önkormányzatának 2015. évi 

költségvetése” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

Testvérvárosi megállapodás megkötése a Szlovák Vágsellye és a Lengyel Końskie városokkal 

 

Székely Antal elnök ismertette az előterjesztést.  

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy az idei évben Oroszlány szervezi a tábor programját, 

ahová kb. 120 gyermek és 20 felnőtt utazik. A program összeállt, a szerződéseket megkötötték. A 

táborért kb. 40-50 E Ft-ot kell fizetni. Nem volt akkora érdeklődés, mint amit szerettek volna. 

Javasolta, hogy továbbra is támogassák ezt a programot. Elmondta továbbá, hogy a költségvetés része 

a káptalanfüredi tábor. Ha lehetőség lesz rá, akkor annak felújításával hozzanak létre nyári tábort. Így 

a tábort nem téli időszakban külföldön kellene megszervezni, hanem nyári időszakban itthon. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdésére - Számszerűleg mennyi jelentkező van? - Hartmann József 

bizottsági tag elmondta, hogy 27 gyerek van. Ez a csökkenés annak is köszönhető, hogy a tavalyi 

tábor elmaradt. 

 

Székely Antal elnök egyetértett azzal, hogy felülről egyre nehezebb szervezni ezt. Még az sem biztos, 

hogy anyagi nehézség okozza ezt. A szánkózásnál nem sok olcsóbb téli sport van, mégis most, amikor 

hó volt, a Haraszthegyen akkor sem sokan szánkóztak. 

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy néhány éve avatták a szánkódombot. Kérte, hogy az 

önkormányzat próbáljon kialakítani egy bukkanómentes szánkópályát, mert a jelenlegi 

balesetveszélyes. Jó lenne kialakítani egy kisebb szánkódombot is a strand felé, mert ott biztonságos 

lenne a szánkózás. A Hunyadi Iskolából órai keretek között sokan voltak szánkózni a Haraszthegyen. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy valóban kevesen voltak a szánkópályán. Támogatta 

Hartmann József javaslatát. A költségvetésben van elkülönítve összeg a Haraszthegy rendbetételére.  

 

Orbán Ferenc bizottsági tag egyetértett azzal, hogy a kialakított pályán szüntessék meg a 

balesetveszélyt. 
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Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak 

az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

16/2015. (II.4.) MOSB határozata 

a „Testvérvárosi megállapodás megkötése a Szlovák Vágsellye és a Lengyel Końskie városokkal” 

című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek a „Testvérvárosi megállapodás megkötése a Szlovák 

Vágsellye és a Lengyel Końskie városokkal” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

 

2. NAPIRENDI PONT: Új városi újság alapítása 

 

Szabó Mihály bizottsági tag felvetette, hogy az előterjesztés alapján van-e valami elképzelés arra, 

hogy milyen formája legyen a lapnak. Kérdése az volt, hogy nem lenne-e jobb több pénzből 

színvonalasabb kiadványt csinálni. Majd meglátják, milyen tartalma lesz az újságnak, de legalább 

külleme legyen. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a Kéthetes nem újságpapírra készült. A színes papírra nyomott 

újságnak 100 Ft felett van példányonként az ára, ugyanez újságpapírra nyomtatva 10-20 forint/példány 

és környezetbarát. 

 

Hartmann József bizottsági tag javasolta a dupla megjelenési lehetőséget, tehát az újság jelenjen 

meg papíron is és legyen elektronikus formában is.  

 

Székely Antal elnök jelezte, hogy ez szerepel az előterjesztésben. Javaslat továbbá, hogy időnként 

legyen egy járási különszám is.  

 

Dr. Mátics István bizottsági tag kérdésére - A főszerkesztő személyére vonatkozóan van-e már 

elképzelés? - Székely Antal elnök elmondta, hogy szeretné, ha egy profi újságíró lenne és nem egy 

amatőr, ezért szakemberre bízná ezt a feladatot.  

 

Szabó Mihály bizottsági tag kérdése az volt, hogy kikből állna a 11 tagú szerkesztő bizottság. Ki 

fogja kiválasztani, hogy ki legyen a 11 fő? A főszerkesztő, vagy az intézményvezető? 

 

Székely Antal elnök véleménye szerint ezt közösen fogják eldönteni, és azért kell egy viszonylag 

nagy létszám, mert mindig lesz, aki nem ér rá, nem tud cikket hozni, vagy olyan dolgok lesznek az 

újságban, ami nem az ő szakterülete.  

 

Hartmann József bizottsági tag a 60 éves munkacsoport mintájára javasolta létrehozni ezt a 

szerkesztő bizottságot. Szerinte az egy konszenzuson alapuló, jól működő szervezet volt.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy nem szeretné, ha a politikai pártok rátelepednének az újságra, 

nem szeretné, ha ez az újság bármelyik oldal szócsöve lenne. 

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy úgy érzi, hogy a munkacsoportnak nem volt 

pártpolitikai hatása. Együttműködésen és konszenzuson alapultak a döntések. 
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Székely Antal elnök elmondta, hogy a 60 éves munkacsoport elnöke egy pártnak a helyi elnöke volt 

és az eredeti összeg többszörösét költötték el év végére.  

Javasolta, hogy gondolják meg, érdeklődjenek a környezetükben és a következő ülésen döntenek az 

előterjesztésről. 

 

Jugovics József bizottsági tag elmondta, hogy ez egy kezdeti stádiumban lévő javaslat. Lesz idő 

kidolgozni a részleteket. Javasolta, hogy ne bonyolódjanak vitába. Minden bizottság fogja  tárgyalni. 

Biztos benne, hogy mindkét oldalnak lesz javaslata a szerkesztő bizottság tagjaira vonatkozóan.  

 

Székely Antal elnök javasolta, hogy arról mindenképpen döntsenek, hogy legyen-e városi lap. És ha 

igen, akkor ez hogyan legyen. Ha több egyesület, intézmény, civil szervezet, magánember vesz részt a 

munkában, nagyobb lesz a támogatottsága, többen érzik magukénak. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag jelezte, hogy van egy határozati javaslat, amit itt kell megbeszélniük. 

Dönteni kell, hogy legyen, vagy ne legyen újság. Akkor tud erről dönteni, ha látja a részleteket, 

elképzeléseket is. Nyilván úgy is olyan lesz, amilyenre alakítja a szerkesztő bizottság. Az jó lenne, ha 

a szerkesztő bizottságban lenne konszenzus politikailag is. Ezt majd meghatározza az, hogy ki állítja 

össze a szerkesztő bizottságot. A főszerkesztő személye is fontos dolog. Erre pályázat lesz kiírva, 

abban a Képviselő-testület dönt. Ott sem biztos, hogy egyetértés lesz a személyt illetően. Egyetértett 

azzal, hogy adják meg a lehetőséget, hogy induljon el a lap.  

 

Hartmann József bizottsági tag egyetértett azzal, hogy most mondják el a véleményüket.  

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy a főszerkesztő szakember lenne és az állásra pályázat lenne 

kiírva. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag kérdése az volt, hogy a főszerkesztő személyére lesz-e pályázat kiírva. 

A főszerkesztő választaná ki a szerkesztő bizottság tagjait? 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy véleménye szerint nem csak a főszerkesztőnek, hanem a KFMK-

nak is lenne beleszólása, a civil fórum küldötteinek, stb. Néhány részletkérdés nem szerepel az 

előterjesztésben, mert nem lehet tudni, hogy mennyi anyag jön össze, milyen rovatok lesznek 

(receptár, játék, stb.). Nem is biztos, hogy előre meg kell határozni a megjelenési határidőt. És mivel 

nem mindenki használja az Internetet, ezért javasolta, hogy az újság kerüljön bele minden postaládába. 

 

Szabó Mihály bizottsági tag elmondta, hogy járási különszámról is van szó az előterjesztésben. 

Felvetődött-e, hogy ennek a finanszírozásában nem csak a város venne részt, hanem a járásbeli 

települések is. 

 

Székely Antal elnök elmondta, hogy annak idején a Térségi Tájoló megjelenésének költségeihez is 

hozzájárultak az akkor még meglévő kistérség önkormányzatai a lakosságszám arányában. Ezt 

megpróbálják most is elérni.  

 

Molnár István bizottsági tag elmondta, hogy szó volt arról, hogy a szerkesztő bizottságban legyen 

politikai konszenzus, hogy az erőfölények kiegyenlítettek legyenek. Véleménye szerinte szakmai 

konszenzus szükséges, szakmai szempontok alapján értékeljék a cikkeket. A járási megjelenést jónak 

tartotta, ugyanis lehetőség van reklámozni is Oroszlány idegenforgalmát, turisztikáját, például a 

strandot, stb. Az is megfontolandó, hogy amennyiben a települések nem tudják teljes mértékben 

kifizetni a rájuk eső költségeket, akkor azt kipótolja a város. 

 

Dr. Mátics István bizottsági tag elmondta, hogy egy lapnak kell valami irányultságának, 

szemléletének lenni ahhoz, hogy olvasható lap legyen. Egy lapban nehezen lehet megfelelni minden 

igénynek.  

 

Székely Antal elnök elmondta, mindig azon múlik mindig egy újságnak a színvonala, az irányultsága, 

hogy kik írják. Ez egy sima információs városi lap lenne, ami aktuális eseményekről adna 
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tájékoztatást, és nem is egyforma lenne minden száma. De ha van valamelyik intézménynek kerek 

évfordulója, vagy nagyobb érdeklődésre számot tartó programja, vagy olyan cég, aki be szeretne 

mutatkozni. A város közönsége nem tudja például, hogy az ipari parkban mi történik, milyen 

álláshelyek vannak, hova érdemes jelentkezni. Tehát ennek az újságnak mindenképpen valamilyen 

közszolgálati lapnak kellene lennie. A hosszú politikai elemzések nem a városi újságba valóak. 

 

Orbán Ferenc bizottsági tag elmondta, hogy ha a szerkesztő bizottság az előterjesztés alapján épül 

fel, és van egy ügyes főszerkesztő, aki ezt össze tudja fésülni és arányosan megjelentetni, akkor az 

intézmények, a civilek, sportszervezetek, stb. meg tudnak jelenni programjaikkal, fontos 

tájékoztatókkal. A város szervezeteivel kell foglalkozni, akkor mindenkit érdekelni fog az újság.  

 

Hartmann József bizottsági tag elmondta, hogy szélesebb nyilvánosságot is megér, hogy megfelelő 

szerkesztő bizottság jöjjön létre. Az biztos, hogy az embereknek hiányzik valami városi 

ismeretterjesztő anyag. Reméli, minden számban benne lesz az intézményük. Jó munkát kívánt 

mindenkinek. 

 

Hartmann József bizottsági tag 16 óra 57 perckor elhagyta az üléstermet, a jelenlévő bizottsági tagok 

száma 6 fő.  

 

Hartmann József bizottsági tag 16 óra 58 perckor visszajött az ülésterembe, a jelenlévő bizottsági 

tagok száma 7 fő. 

 

Miután több kérdés, hozzászólás, módosító javaslat nem volt, Székely Antal elnök kérte, szavazzanak 

az előterjesztésről. 

 

A bizottság az előterjesztést nyílt szavazással, 7 fő bizottsági tag részvételével, 7 igen szavazattal 

elfogadta és meghozta az alábbi határozatot: 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének 

Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

17/2015. (II.4.) MOSB határozata 

az „Új városi újság alapítása” című előterjesztés véleményezéséről 

 

Oroszlány Város Önkormányzata Képviselő-testületének Művelődési, Oktatási és Sport Bizottsága 

elfogadásra javasolja a Képviselő-testületnek az „Új városi újság alapítása” című előterjesztést. 

 

Felelős: Székely Antal elnök 

 

Miután több kérdés, hozzászólás nem volt, Székely Antal elnök a bizottság nyílt ülését 17 óra 01 

perckor bezárta. 

 

 K.m.f. 

 

 

 Székely Antal  

 elnök   bizottság tagja 

 

  Péter Melitta 

  jegyzőkönyvvezető 


